
Opatów 19.10.2022r. 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni oraz Szanowni Państwo obecni na dzisiejszej sesji Rady 

Gminy! 

Na podstawie § 32 ust. 1 w związku  § 31 Statutu Gminy Łęka Opatowska składam sprawozdanie 

Wójta Gminy  za okres  28.09. – 19.10. 2022r. 

 Uprzejmie informuję, że przyjęte przez Państwa uchwały na sesji w dniu 28.09.2022r. tj.   

1. Uchwała Nr LI/303/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 28 września 2022 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2022 rok, 

2. Uchwała Nr LI/304/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 
Opatowska na lata 2022-2039,  
3. Uchwała Nr LI/305/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 28 września 2022 r. w sprawie 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli prowadzących 
zajęcia rewalidacyjne w przedszkolach, szkołach prowadzonych na terenie Gminy Łęka 
Opatowska, 
4. Uchwała Nr LI/306/2022 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 28 września 2022 r. w sprawie 
zmiany Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania 
i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
 
zostały w ustawowym terminie przesłane do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, 

Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Oddział w 

Kaliszu w celu sprawdzenia zgodności z prawem. 

W  okresie  międzysesyjnym,  (chronologicznie) uczestniczyłem w  następujących spotkaniach, 

wydarzeniach o których Państwa Radnych oraz wszystkich  tu obecnych  pragnę poinformować : 

- 28.09. Po ostatniej sesji Rady Gminy, wieczorem uczestniczyłem w zebraniu wiejskim w Opatowie, 

dotyczącym podziału funduszu sołeckiego na przyszły rok. W tym miejscu dziękuję 

współpracownikom za ich udział w zebrania sołeckich w poszczególnych sołectwach, a dotyczących 

funduszu sołeckiego 

- 29.09. W godzinach porannych spotkałem się z właścicielami dwóch firm meblarskich z sołectwa 

Piaski, następnie w urzędzie spotkałem się  Prezesem Stowarzyszenia  LGD „Wrota Wielkopolski”, by 

w południe wraz z Kierownik USC i przedstawicielem Rady Gminy uczestniczyć we mszy św. i 

uroczystościach związanych z jubileuszami 50-lecia i 60-lecia pożycia małżeńskiego par z terenu 

naszej Gminy 

- 30.09. Na realizowanej inwestycji budowy RDP w Opatowie, a następnie w urzędzie spotkałem się z 

przedstawicielami Fundacji „Happy Kids”, Burmistrzem MiG Wieruszów, wykonawcą, projektantem, i 

inspektorem, by omówić kwestie dotyczące realizacji i problemów wynikających w trakcie, natomiast 

w godzinach południowych w Akademii Kaliskiej brałem udział w spotkanie zaproszonych 

samorządów z Rektorem i władzami tejże uczelni w kwestii nawiązania współpracy 

- 01.10 W sobotni wieczór wraz ze współpracownikami i mieszkańcami uczestniczyłem w sali urzędu 

w spotkaniu autorskim z Adrianą Szklarz  

- 02.10. W niedzielne popołudnie na kępińskim rynku na zaproszenie Stowarzyszenia „Nasz 

bezpieczny Powiat Kępiński” uczestniczyłem w imprezie „Za mundurem Kępno sznurem” 



- 04.10. W urzędzie spotkałem się z właścicielką Firmy „PETER” odnośnie spraw wynikających z 

realizacji umowy i rosnących kosztów, następnie w poszczególnych firmach na terenie Gminy, 

dziękowałem za wsparcie i ufundowanie nagród w II Półmaratonie „Aleją dębów czerwonych”, a w 

godzinach popołudniowych w urzędzie spotkałem się z projektantem kanalizacji do Siemianic i w 

samych Siemianicach. Wieczorem uczestniczyłem w obejrzeniu przygotowanego spektaklu 

poświęconego zacnej mieszkance Siemianic Emilii Bożenie Szerwendke 

- 05.10. W urzędzie uczestniczyłem w spotkaniu z dyrektorkami placówek oświatowych z terenu 

Gminy, a następnie spotkałem się z Prezesem K.P.D.M. w Kępnie odnośnie realizowanej inwestycji 

- 06.10. W Trzebieniu uczestniczyłem w odbiorze na zmodernizowanym przepuście, następnie 

spotkałem się z projektantem dróg gminnych i współpracownikami. Przed południem w urzędzie 

odbyło się podpisanie umowy na dokończenie prac związanych z modernizacją sali OSP w Trzebieniu, 

by później wraz z Panią Skarbnik uczestniczyć w spotkaniu z Zarządem SBL w Kępnie, w kwestiach 

dalszej współpracy 

 - 07.10. W godzinach porannych w urzędzie spotkałem się z przedsiębiorcami z Piasek, Łęki 

Opatowskiej  i Opatowa, następnie wraz z Kier. USC gościliśmy jedną z par małżeńskich, która 

obchodziła swoje złote gody, a nie mogła uczestniczyć we wcześniejszych uroczystościach, by 

następnie w Kępnie, w Starostwie Powiatowym uczestniczyć w spotkaniu odnośnie wyjaśnień 

dotyczących jednej z planowanych inwestycji na terenie naszej Gminy 

- 08.10. W sobotnie południe w Ostrzeszowie, wraz z przedstawicielkami Stowarzyszenia „Szansa dla 

Trzebienia” uczestniczyłem w spotkaniu i konkursie Urzędu Marszałkowskiego związanego z naszą 

„Wielkopolską Pyrą” 

- 09.10. W niedzielne popołudnie uczestniczyłem w spotkaniu Seniorów działających przy 

Opatowskim Stowarzyszeniu Kulturalno – Sportowym, z racji obchodów „Dnia Seniora” 

 - 10.10. W godzinach porannych uczestniczyłem w początku prac związanych z wymianą kotła w Z S 

w Łęce Opatowskiej, następnie brałem udział w posiedzeniu Gminnego Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego, by w godzinach popołudniowych spotkać się z dyrektorem PZD w kwestiach 

drogowych. 

Wieczorem uczestniczyłem w spotkaniu autorskim zorganizowanym przez Dyrektor Gminnej 

Biblioteki w Opatowie  z Przemysławem Kossakowskim, w którym uczestniczyło mnóstwo 

mieszkańców gminy i gości z poza terenu. Dziękuję jeszcze raz za tak wspaniały wieczór z tak 

wspaniałą osobowością – pani dyrektor i współpracownikom 

- 11.10. W urzędzie nastąpiło podpisanie umowy na dostawy peletu dla budynków użyteczności 

publicznej opalanych peletem, następnie uczestniczyłem w spotkaniu z projektantami i inspektorami 

na realizowanych inwestycjach, a następnie uczestniczyłem w odbiorze oświetlenia na tzw. łączniku 

w Rakowie 

- 12.10. W urzędzie spotkałem się z projektantem nitki wodociągowej i kanalizacyjnej w Rakowie, 

następnie uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Planowania i Budżetu oraz Komisji Gospodarczej. Po 

posiedzeniu w Starostwie Powiatowym w Kępnie uczestniczyłem w spotkaniu ze Starostą i 

Dyrektorem PZD odnośnie inwestycji drogowych na terenie naszej Gminy 

- 14.10. Wraz ze współpracownikami i Kierownik CUW uczestniczyłem w spotkaniach i akademiach z 

okazji Dnia Edukacji Narodowej we wszystkich placówkach na terenie Gminy, następnie 

uczestniczyłem w spotkaniu roboczym na realizowanej inwestycji na ul. Pogodnej w Opatowie 



- 15.10. W sobotnie popołudnie uczestniczyłem wraz ze znaczną częścią Państwa w oficjalnym 

poświęceniu i otwarciu Świetlicy wiejskiej oraz remizy w Opatowie. Dziękuję za udział wszystkim 

zaproszonym  i dziękuję wszystkim za przygotowanie tak wspaniałej uroczystości. 

- 17.10. W godzinach porannych spotkałem się z właścicielką firmy „PETER” odnośnie negocjacji i 

dalszej współpracy, następnie spotkałem się z przedstawicielami firmy WSK 2 odnośnie internetu- 

anten dla 3 budynków na terenie gminy. W południe spotkałem się z mieszkańcami Trzebienia i 

mecenasami odnośnie negocjacji w kontekście drogi i podziału gruntów, a w godzinach 

popołudniowych uczestniczyłem w spotkaniu z mieszkańcami sołectw i przedstawicielami organizacji 

z terenu całej gminy. 

- 18.10. W urzędzie gminy uczestniczyłem w podpisaniu umowy inspektorskiej na realizowanej 

inwestycji RDP, następnie uczestniczyłem w spotkaniu z przedsiębiorcami z Łęki Opatowskiej , by 

następnie uczestniczyć w rozpoczęciu i zakończeniu ekologicznego rajdu rowerowego dzieci i 

młodzieży ze szkół naszej Gminy, który prowadził z Łęki Opatowskiej do Marianki Siemieńskiej. W 

godzinach popołudniowych uczestniczyłem w spotkaniu na realizowanej inwestycji w Rakowie.     

 

Szanowni zebrani sprawy, które na przestrzeni minionego czasu powinny być państwu przybliżone 

to:  

Za nami kolejny niełatwy czas, a wszystko obecnie ma swoje odniesienie do wojny na Ukrainie i jej 

wpływu na to co dzieje się w naszym kraju. Inflacja, za którą idzie niepewność i obawa o przyszłość, 

wywołuje negatywne emocje. Jednak wierzę, że i temu wspólnie damy radę. 

Dziś Wysoka Rado nie wiem i nie posiadam odpowiedniej wiedzy by móc powiedzieć, z czym 

przyjdzie nam się jeszcze mierzyć przyszłościowo, w odniesieniu do wszystkich płaszczyzn 

funkcjonowania, inwestowania i działania, w kontekście ostatnich 2 miesięcy 2022 roku, jak i 

przyszłego 2023 roku, ale żyję nadzieją na lepsze jutro. 

-  ogólna tzw.  gospodarka śmieciowa, to jeden z głównych tematów  przewijających się cały czas, tym 

bardziej biorąc pod uwagę naszą stawkę za wywóz śmieci. Dziś wiemy, że musimy sprostać sytuacji 

związanej z podwyżkom o wynegocjowane 8%, za odbiór i transport śmieci. Ja nadal mogę tylko 

prosić  mieszkańców o racjonalne i rzeczywiste podejście do tego tematu, jak również proszę o 

prawidłową segregację , gdyż Gmina jest zobligowana ponosić dodatkowe  koszty za nieprawidłową 

segregację.                                                                                                                                                                                                                         

Jesteśmy jedną z nielicznych  gmin, która ma ulgi i udogodnienia w gospodarce śmieciowej, tak dla 

dużych rodzin, jak i dla przedsiębiorców.  Przypominam, iż  mieszkańcy są zobowiązani do 

podporządkowania się wymaganiom – łącznie z odpowiednimi kolorystycznie pojemnikami lub 

ewentualnie workami z logo Gminy.  Obecnie inaczej wygląda już  dostawa worków, na tzw. 

wymianę, co bardzo się podoba mieszkańcom, ale to też jest koszt po stronie Gminy.   

-  Już prawie na ukończeniu jest realizacja funduszu sołeckiego na 2022 rok  wyodrębnionego w 

budżecie Gminy na określone zadania w 12 sołectwach naszej Gminy i w tych samych sołectwach 

odbyły zebrania wiejskie dotyczące podziału funduszu sołeckiego na 2023 rok. Chcę wierzyć, że  ten 

fundusz będzie  realizował  pozytywną ludzką interakcję i współpracę, a nie odwrotnie, a reszta 

będzie tylko dobrym dodatkiem, do podejmowania różnych działań. Przypomnę  kwota na ten rok to 

476.800,35 zł, a na przyszły to   wyodrębniona z budżetu Gminy 

-  Trwa  rok szkolny 2022/2023 w  szkołach, przedszkolach, jak i żłobkach zrobiono wiele , by dzieci i 

uczniowie uczyli się w najlepszych możliwych  warunkach,  trzeba na bieżąco monitować i reagować 



na pojawiające się sytuacje, by móc  funkcjonować i  pracować  normalnie  przez cały rok szkolny, 

zakładając jego normalny przebieg. Dodatkowo szukamy wspólnie różnych projektów i środków 

zewnętrznych dla jeszcze lepszych możliwości i efektów edukacyjnych, jak i rozwojowych młodych 

pokoleń naszej gminy.  Sprawą bardzo istotną , która wynikła jest  funkcjonowania świetlic w szkołach 

i potrzeba zwiększenia środków w budżecie, wychodząc naprzeciw potrzebom pracujących rodziców, 

jednak na tyle, na ile to możliwe.  

- W tym miejscu dodam, iż na terenie Gminy od przyszłego tygodnia rozpoczną się zajęcia języka 

polskiego dla uchodźców z Ukrainy, w ramach wspólnego projektu PCPR-u i niektórych Gmin Powiatu 

Kępińskiego, dla tych którzy tu  są, mieszkają i pracują na naszym terenie i planują tu dalszą 

przyszłość  

-  Sprawy istotne i ważne dla każdego i każdego dnia na terenie naszej gminy, które powinny być 

przypominane w mojej ocenie to :   

Podjęcie wszelkich możliwych starań w kontekście przyszłego zaopatrzenia w wodę pitną oraz 

potrzebną do gospodarstw, jak również zbieranie wody deszczowej i tu wnioskuję do Rady Gminy, 

aby również ten temat został w najbliższym czasie szeroko omówiony i docenione inwestycje, jak i 

plany mieszkańców Gminy w kontekście ochrony i dbałości o naszą wspólną przyszłość i życie. 

WALKA ZE SMOGIEM I OCHRONA ŚRODOWISKA – by móc żyć i oddychać czystym powietrzem 

 - sprawa zagospodarowania wód opadowych na terenach własnych posesji, a nie 

odprowadzanie na drogi gminne, czy powiatowe, a potem tylko zostaje narzekać na 

dziury… , a przecież coraz bardziej musimy doceniać wartość wody, a  niektórzy mieszkańcy 

i tak nic z tego sobie nie robią. 

- inną kwestią jest niszczenie dróg, jak i wszystkiego co jest w określonym pasie 

drogowym, głównie mam na myśli niszczenie młodych drzew.  

Inne sprawy :  

- PRZETARGI i zapytania : informacje z referatów ZPPG  i BGK  

Wysoka Rado  oraz  wszyscy zebrani, cieszy mnie fakt  zatroskanych mieszkańców o przyszłość, 

bezpieczeństwo i prawidłowy rozwój naszej gminy, (a dzięki operatywnym, przedsiębiorczym i 

gospodarnym mieszkańcom jesteśmy na 25 miejscu w kraju w odniesieniu do inwestycji i 

zrównoważonego rozwoju)  oraz o zdrowie  tak swoje, jak i innych, w kontekście  również następnych  

pokoleń, jednak martwi i smuci, a nawet ubolewam nad aspektem złych emocji, nienawiści, wrogości, 

fałszywych i bezpodstawnych oszczerstw  skierowanych w stronę swoich sąsiadów, 

współmieszkańców i w ogóle drugiego człowieka. Ten  czas  międzysesyjny chciałbym zakończyć 

słowami nieznanego autora :  „Dobry Człowiek jest jak banknot. Możesz go zgnieść, możesz go 

zdeptać, a on i tak zostanie wartościowy”.  

            Dziękuję za wysłuchanie sprawozdania                                                                                                                                                                         

                                Wójt  Gminy Łęka Opatowska  

                 /-/Adam  Kopis 


